
PROTOKÓŁ Z XXX SESJI RADY GMINY BORKI 

Z DNIA 21 WRZEŚNIA 2020 R. 

DO PUNKTU 1 

Otwarcie sesji. 

Godz. 12.00 

Miejsce: Sala w remizie OSP Borki 

Przewodnicząca Rady Gminy Danuta Kucio dokonała otwarcia sesji. Poprosiła członków rady 

o zalogowanie się do systemu E-Rada oraz przypomniała radnym, że obrady sesji są 

transmitowane online i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W/w 

nagrania zostaną udostępnione na stronie internetowej Urzędu Gminy Borki i na BIPie Gminy 

Borki. Na sesji obecnych było 13 radnych, co stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

Następnie Przewodnicząca powitała Wójta Gminy Borki Pana Radosława Sałatę, Zastępcę 

Wójta Pana Pawła Komonia, Panią Skarbnik Katarzynę Krupę, Panią Magdalenę Piskorską- 

Szczepaniuk, Radnych, Sołtysów, oraz pozostałe osoby przyglądające się obradom sesji. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio poinformowała, że zmarł wieloletni Sołtys wsi Wola 

Osowińska, jego pamięć została uczczona minutą ciszy.  

DO PUNKTU 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio przedstawiła radnym porządek obrad XXX Sesji Rady 

Gminy Borki: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy o pracy od ostatniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy od ostatniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności ZGK za rok 2019. 

6. Dyskusja. 

7. Fundusz sołecki- realizacja za 2019 r. 

8. Dyskusja. 

9. Sprawozdanie z działalności spółki wodnej. 

10. Dyskusja. 

11. Przyjęcie uchwały Rady Gminy Borki: 



11.1 w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2020; 

11.2 intencyjnej w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na rzecz Powiatu Radzyńskiego na dofinansowanie remontu drogi 

powiatowej 1219L Wola Chomejowa- Brondzin na odcinku ok. 991 mb.; 

11.3 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Elektromobilności na terenie Gminy   

Borki”; 

11.4 w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej  

i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Borki. 

12. Sprawy bieżące Rady Gminy Borki. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wnioski stałych Komisji Rady, Radnych i Wójta. 

15. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy. 

16. Zakończenie posiedzenia. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zapytała zebranych, czy są pytania, uwagi i wnioski do 

przedstawionego porządku obrad. 

Pan Wójta Radosław Sałata zawnioskował o dodanie do porządku obrad uchwały w sprawie 

wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe 

miejsca pracy w ramach pomocy de minimis. 

Po przeprowadzonym głosowaniu uchwała w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy w ramach pomocy de 

minimis w obecności 13 Radnych 13 głosami ,,za” została dodana do porządku obrad. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio ogłosiła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. Po 

przeprowadzonym głosowaniu 13 głosami „za” porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy o pracy od ostatniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy od ostatniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności ZGK za rok 2019. 

6. Dyskusja. 

7. Fundusz sołecki- realizacja za 2019 r. 



8. Dyskusja. 

9. Sprawozdanie z działalności spółki wodnej. 

10. Dyskusja. 

11. Przyjęcie uchwały Rady Gminy Borki: 

11.1 w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2020; 

11.2 intencyjnej w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na rzecz Powiatu Radzyńskiego na dofinansowanie remontu drogi 

powiatowej 1219L Wola Chomejowa- Brondzin na odcinku ok. 991 mb.; 

11.3 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Elektromobilności na terenie Gminy   

Borki”; 

11.4 w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej  

i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów 

publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Borki; 

11.5 w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy w ramach pomocy de minimis. 

12. Sprawy bieżące Rady Gminy Borki. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wnioski stałych Komisji Rady, Radnych i Wójta. 

15. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy. 

16. Zakończenie posiedzenia. 

 

DO PUNKTU 3 

Informacja Wójta Gminy o pracy od ostatniej sesji. 

Pan Wójt Radosław Sałata przedstawił sprawozdanie od ostatniej sesji, czyli za okres od 20 

sierpnia 2020 r. do 21 września 2020 r. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zwróciła się z zapytaniem do Pana Wójta Radosława 

Sałaty, czy różowe paliki, które są powbijane w Woli Osowińskiej są od światłowodu. W 

odpowiedzi od Pana Wójta usłyszała, że tak, oprócz ulicy Leśnej, tam są od drogi. Część 

instalacji światłowodowej jest pod ziemią a część napowietrzna. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny zapytał, co w sytuacji jeśli ktoś został pominięty. W odpowiedzi 

od Pana Wójta usłyszał, że 10% mieszkańców będzie pominięta, ponieważ Gmina Borki 

otrzymała środki na około 1100 przyłączy a domów jest około 1200. Był czas na sprawdzenie, 



czy adres jest uwzględniony do przyłącza. Jeśli jakaś osoba zrezygnuje z przyłącza to w zamian 

można przyłączyć np. sąsiada. 

DO PUNKTU 4 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy od ostatniej sesji. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio przedstawiła informację o pracy od ostatniej sesji. 

DO PUNKTU 5, 6 

Sprawozdanie z działalności ZGK za rok 2019. 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Borkach Pan Paweł Komoń przedstawił 

najważniejsze rzeczy ze Sprawozdania z działalności ZGK za rok 2019. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zapytała z czego wynika zniżka za odprowadzane ścieki. 

W odpowiedzi od Pana Pawła Komonia usłyszała, że wynika ona z decyzji taryfowej Wód 

Polskich. 

Pan Radny Henryk Bęczyński zapytał, jaka jest perspektywa ściągalności należności od 

mieszkańców, którzy zalegają z opłatami. W odpowiedzi od Pana Pawła Komonia usłyszał, że 

kwota do której jest ryzyko nieściągalności wynosi poniżej 1000 zł, jest to bardzo mała kwota. 

Na koniec 2019 roku stan należności wynosił 34 000 zł z czego 24 000 zł to należności 

wymagalne, czyli należności, które zostały opłacone po terminie. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Z większości danymi mieliśmy okazję zapoznać się 

przy raporcie o stanie gminy. Jeżeli chodzi o straty poniesione na dostarczaniu wody i 

odprowadzaniu ścieków, no to rozumiem, że w wyniku poprawy systemu księgowania w latach 

następnych koszty będą się bilansować. Jeżeli chodzi o stratę w zimowym utrzymaniu dróg no 

to poniesiono nakłady, myślę że w następnych latach, w roku bieżącym w utrzymaniu dróg w 

stanie przejezdnym też będzie dużo lepsze. Widać, że w pozostałej działalności Zakład 

odnotowuje zyski, znaczący zysk, bo poniesione koszty 65 000 zł a zyski 115 000 zł. Komisja 

Rewizyjna miała okazję pochylić się nad działalnością  Zakładu Gospodarki Komunalnej i tam 

między innymi były takie wnioski i zalecenia pokontrolne. We wnioskach było zwiększenie 

zakresu działań może wymagać zwiększenia liczby pracowników i bazy sprzętowej. Wybiegając 

na rok bieżący, czy Zakład Gospodarki Komunalnej bierze to pod uwagę? Bo tak jak w tym 

naszym sprawozdaniu, gdzie jest wyszczególniony zakres działalności, to jeden z punktów 

mówi, budowa i utrzymanie w należytym stanie obiektów zieleni przy budynkach, placach 

zabaw, chodnikach itp. Tu na pewno dużo, dużo pozostaje do życzenia, bo chodniki są dość 

często zarastane, utrudnione nawet przejścia, niektóre działki, które są w ewidencji chociażby 



gminy Borki, są zapuszczone. Dobrze, że teraz budynek po policji jest remontowany, bo to 

jedna z działek, która pozostawiało dużo do życzenia jej stan, ale też nawet wejście do Urzędu 

Gminy jakby nie patrzeć. Patrząc na nasze schody, na neon, który jest oberwany, ta część 

kolorowa. Osoby z zewnątrz zwracały mi uwagę. Czy to jest taka chwilowa sprawa? Człowiek 

przemilczał, bo to już trwa wręcz miesiącami i nie da się tego zrobić bez dodatkowego 

zatrudnienia. Kolejną rzeczą, to też później będziemy rozpatrywać jeżeli chodzi o fundusz 

sołecki, gdzie np. sołectwo Wola Osowińska czeka na remont remizy i się przeciąga ten okres, 

podejrzewam, że też przez brak zatrudnienia odpowiednich osób. Pytanie jest, czy Zakład 

zamierza zwiększyć stan zatrudnienia, żeby bardzie płynnie wykonywać te zadania, które do 

niego należą?” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że ZGK może zatrudnić więcej osób, ale będzie się to 

wiązało z kosztami, czyli gmina będzie musiała udzielić ZGK większej dotacji, ponieważ zakład 

nie jest w stanie utrzymać się sam z zadań które ma, tym bardziej, że gmina znowu musi 

dołożyć środki do śmieci, ponieważ Rada zaproponowała większe zniżki dla mieszkańców. 

Dopóki ZGK nie będzie miał płynności finansowej, to nie może zatrudniać więcej pracowników. 

Zakład posiada wiele maszyn, w najbliższym czasie planuje zakupić kosiarkę bijakową, a w 

przyszłym roku postawić halę na sprzęt oraz tłuczeń. Stan zatrudnienia w ZGK jest duży, dużo 

zależy także od kwalifikacji, pracowitości pracowników oraz organizacji pracy. Zakład zmierza 

w dobrym kierunku, kilka lat temu nie było go stać nawet na pensje dla pracowników. Jeśli 

śmieci drożeją to musimy podnieść stawkę, nie należy patrzeć na to, co wyborca powie. 

Pan Radny Janusz Buhaj zwrócił się z zapytaniem do Pana Pawła Komonia, czy woda w 

miejscowości Wrzosów jest już zdatna to spożycia, czy źródło skażenia zostało ustalone. W 

odpowiedzi od Pana Pawła Komonia usłyszał, że obecnie woda jest zdatna do spożycia, nie ma 

żadnego zakażenia. Będą prowadzone kontrole, których celem będzie wykrycie źródła 

zakażenia.  

Pani Radna Bożena Górska zapytała, czy planowany jest remont chodnika w miejscowości 

Krasew. W odpowiedzi od Pana Wójta Radosława Sałaty usłyszała, że jest to droga powiatowa 

i sprawa została zgłoszona do powiatu.  

DO PUNKTU 7,8 

Fundusz sołecki- realizacja za 2019 r. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedziała: „To co na Komisji Rewizyjnej już zgłaszałem, Panie 

Wójcie, że nie wiem, z uporem maniaka jest wola mieszkańców nierealizowana. Mianowicie, 



zadanie sołectwa Borki brzmi „Budowa oświetlenia ulicznego na ulicy Lipowej”, a nie 

składowanie, kupowanie materiałów, tylko budowa. Wielokrotnie podpowiadaliśmy, w 

protokółach, że po prostu ogłosić przetarg na daną kwotę i jeżeli oferent się zgłosi, czy on zrobi 

2,3,5 słupy, ile na daną kwotę by starczyło, a nie do 2 lat gromadzić materiały, które no można 

powiedzieć, z każdym dniem nie są nowsze tylko po prostu starzeją się. Widzę, że w tym roku 

zrobiono to samo, mówiono nam, że gmina stara się o pozyskanie z Urzędu Marszałkowskiego 

pieniędzy. Widzimy dzisiaj kochamradzyń, iledzisiaj, że miasto Radzyń Podlaski, gmina Ulan, 

gmina Kąkolewnica dostały te pieniądze a gmina Borki na szarym końcu, praktycznie ostatnia 

pozycja punktowana no i oczywiście ze względu na brak środków nie dostaliśmy. Tam za nami 

tylko były jednostki, które odrzucone były jeszcze w fazie oceniania tych projektów. My już 

moglibyśmy mieć część ulicy oświetloną, gdyby był realizowany zgodnie z wolą mieszkańców, 

a tak czekamy. I na co czekamy?” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że niezasadne jest ogłaszanie zapytań ofertowych na 1 

czy 2 słupy, bo Regionalna Iza Obrachunkowa może zarzucić, że jest to działanie celowe, aby 

nie ogłaszać przetargu. Powinniśmy się cieszyć, że jesteśmy na pozycji premiowanej, bo jeśli 

będą oszczędności w innych gminach to dostaniemy dofinansowanie, trzeba poczekać. Gmina 

Kąkolewnica była w takiej sytuacji z instalacjami solarnymi i po roku otrzymali środki. Jeśli nie 

otrzymamy środków z Urzędu Marszałkowskiego to Rada pewnie znajdzie środki na ten cel i 

oświetlenie zostanie wykonane.  

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedziała: „Chodzi o to, dlaczego nadal piszemy te złe projekty 

skoro te inne samorządu mogły dostawać. Poprzednio Pan motywował tym, że tam jest ten 

wredny marszałek Sosnowski, teraz co my takiego złego robimy, że tych pieniędzy nie 

pozyskujemy tylko jesteśmy na szarym końcu tego rankingu. Jeżeli chodzi o fundusz sołecki, to 

powinien być idealnie realizowany zgodnie z wolą mieszkańców, a nie widzimisię Pana Wójta.” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że wola mieszkańców niekoniecznie mieści się w 

zadaniach gminy i w strategii, więc nie zawsze wola mieszkańców jest spełniana. Pan Radny 

twierdzi, że gmina pisze źle wnioski i mało pozyskuje środków, jest to nieprawdą, ponieważ 

wszyscy nam zazdroszczą pozyskiwanych środków, chociażby na rewitalizację Bork, została 

także wykonana ulica Spółdzielcza i Magnoliowa. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedziała: „[…] W ramach tego oświetlenia, nie jest to moja 

ocena, jest tylko dane, lista ocenianych projektów w ramach konkursu, tu jest numer podany, 

z wyróżnieniem projektów wybranych do dofinansowania oś priorytetu 5 efektywność 



energetyczna i gospodarka niskoemisyjna działanie 5.5 i to jest akurat można sobie poczytać. 

Jesteśmy na 73 pozycji, ostatni. Nie jest to moja interpretacja, są to dane. Wniosków było 

około 90-kilku a my jesteśmy na 73, ostatnia pozycja. Wyniki oceny merytorycznej, pierwsi 

dostali 100 punktów a my 72, czyli wniosek został sknocony.”  

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że formalnie wniosek przeszedł, czyli wynika z tego, że 

są miejsca bardziej strategiczne, w których oświetlenie jest potrzebniejsze.   

DO PUNKTU 9, 10 

Sprawozdanie z działalności spółki wodnej 

Pan Adam Król Przewodniczący Zarządu Gminnej Spółki Wodnej powiedział, że rok 2020 był 

specyficzny, ponieważ wiosną była susza i trzeba było zatrzymywać wodę a później 

intensywnie padały deszcze i rzeki wylały. W Spółce odbyła się kontrolna z Urzędu 

Wojewódzkiego. W lipcu Spółka otrzymała dotację w kwocie 39 668 zł.  

Pan Radny Stanisław Sokół powiedział, że nie jest zadowolony z prac wykonanych w Osownie 

na kwotę 1 412 zł. Rowy są niedrożne. Od jakiegoś czasu nie było deszczu a rowy są pełne 

wody. Rowy są zarośnięte i zabagnione, głównie na gruntach torfowych.  

Pan Adam Król powiedział, że w Osownie w pierwszej kolejności rowy będą czyszczone. Spółka 

Wodna nie może sobie pozwolić na coroczną pełną konserwację w każdej miejscowości, 

ponieważ nie ma tyle środków. W Osownie jest także problem z bobrami, ponieważ budują 

tamy, które należałoby na bieżąco niszczyć.  

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Ja miałbym na przyszłość do Pana Prezesa prośbę, 

żeby tutaj wydatki w poszczególnych miejscowościach w rozbiciu na te 3 akurat grupy, czyli 

obkaszanie, odmulanie i usuwanie zakrzaczeń, bo wiadomo obkaszanie to jest taka rzecz, 

zresztą jak sam Pan powiedział, jest to taka rzecz, którą zrobi się dzisiaj a za miesiąc praktycznie 

jej nie widać, bo trawa i różne badylska wyrosną, a wiadomo te następne odmulanie i 

usuwanie zakrzaczeń na pewno są bardziej pieniężnochłonne ale dają długotrwały efekt. 

Porównywać jedną wartość do drugiej to można powiedzieć, że w Borkach robiono 1/3, ale w 

Borkach jest trzy literki i teraz gdybyśmy wiedzieli, że np. odmulanie to tyle i tyle metrów, a 

usuwanie zakrzaczeń to tyle i tyle to łatwiej byłoby porównać, właściwe wnioski wysnuć. […] 

Inną rzecz którą widzę, zresztą Przewodniczący Zarządu troszeczkę próbował uspokoić nas, a 

mianowicie liczba zaległości, jest to 64 752, 46 zł, praktycznie taka sama jak szła w roku 2019 

na prace konserwacyjne, bo była na 66 899 zł, jak widzicie to jest zaledwie 2 tys. różnicy. 



Miejmy nadzieje, że tutaj ta współpraca ze Starostwem przyniesie, że będą te należności 

mniejsze a tym samym środki na tą działalności konserwacyjną większe.” 

Pan Adam Król powiedział, że na zaległości składają się trzy rodzaje tych zaległości m. in. 

zaległości wynikające z braku aktualizacji bazy. Spółka Wodna ma teraz dostęp do bazy i 

cyklicznie ją aktualizuje, ale jest to bardzo czasochłonne. Aby zaktualizować bazę w całości, 

należałoby poświęcić na to około 6- 8 miesięcy. Umarzać długu też nie można, ponieważ jest 

to brane pod uwagę przy przydzielaniu dotacji. Nasz Spółka Wodna dostała dotację niższą tylko 

o 3 tys. zł niż Radzyń Podlaski, a Radzyń Podlaski zarządza większą powierzchnią, czyli 

zarządzanie długiem w naszej spółce jest na dobrym poziomie. W przyszłości dług trzeba 

będzie redukować, ale należy to robić powoli.  

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że jakiś czas temu gmina zwróciła się do Wojewody o 

przydzielenie odstrzału 50 bobrów kołu łowieckiemu nr 10 oraz zapytał Prezesa Koła Nr 10 

Pana Andrzeja Rogulskiego, na jakim etapie jest ten odstrzał.  

Pan Andrzej Rogulski powiedział, że jest to odstrzał do 50 sztuk bobrów. Do Koła nie dotarła 

żadna informacja, że odstrzał można już realizować, Koło otrzymało tylko informację z gminy. 

Wójt powinien przydzielić gdzie i ile bobrów można odstrzelić. Koło ma plan odstrzału bobrów, 

ale na razie nie można do nich strzelać. Koło może odstrzelić 20 bobrów, ale bóbr jest 

zwierzęciem wędrującym i może się przenieść.  

Pan Wójt Radosław Sałata zwrócił się z zapytaniem do Pana Andrzeja Rogulskiego, czy został 

już zrobiony przydział odstrzału bobrów dla poszczególnych myśliwych i czy każdy myśliwy 

może do nich strzelać. W odpowiedzi od Pana Andrzeja Rogulskiego usłyszał, że nie ma 

konkretnego przydziału dla myśliwego, że musi odstrzelić konkretną liczbę bobrów. Do 

bobrów może strzelać każdy myśliwy.  

Pani Radna Elżbieta Kulenty zwróciła się z zapytaniem do Pana Adama Króla, czy zostanie 

naprawiony przepust na Rudzie. W odpowiedzi od Pana Adama Króla usłyszała, że nie ma 

dokumentacji technicznej tego przepustu, aby sprawdzić jak on jest zbudowany należy go 

rozkopać. Przepust ma długość około 30 metrów, naprawa jego będzie kosztowała 15-20 tys. 

zł. Powiat nie chce się współfinansować tej naprawy, więc sami musimy wygospodarować 

środki na ten cel.  

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że Starostwo w przyszłym roku będzie chciało dać 

środki na remont drogi na Rudzie. Jeśli chodzi o środki na Spółkę Wodą to trzeba się 

zastanowić, czy gminna nie powinna dać większej dotacji.  



Pan Adam Król powiedział, że do końca września jest czas na złożenie wniosku o dotację na 

przyszły rok, jeśli Rada chce udzielić większej dotacji to Pan Adam Król złoży wniosek na 

większą kwotę.  

Pan Wójt Radosław Sałata zaproponował, aby Radni wypowiedzieli się w tej sprawie. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio powiedziała, że Komisja Rolna planuje się zebrać w 

najbliższym czasie to będzie mogła tą sprawę omówić. 

Pan Radny Stanisław Sokół zgłosił konieczność naprawienia przepustu w Osownie na tzw. 

„wspólnocie” oraz należy zgłosić do Wód Polskich podmyty most w Osownie.  

Pan Adam Król powiedział, że przepusty będą modernizowane. Nie będą już używane do tego 

kręgi betonowe tylko rury o długości 6 metrów. Jest to lepsze rozwiązanie, ponieważ rura jest 

całościowa a nie dzielona jak kręgi.  

DO PUNKTU 11 

Przyjęcie uchwały Rady Gminy Borki 

11.1 w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2020 

Pan Wójt Radosław Sałata zgłosił poprawkę do projektu uchwały, która polegała na zmianie 

numeracji dróg.  

Pan Radny Janusz Buhaj poprosił o wyjaśnienie, czego dotyczy ugoda zawarta z miastem 

Radzyń Podlaski na podstawie której gmina ma zapłacić ponad 50 000 zł. W odpowiedzi od 

Pana Wójta usłyszał, że miasto Radzyń Podlaski pozwało wszystkie gminy w powiecie o 

partycypowanie w kosztach w związku z instalacjami solarnymi. Została zawarta ugoda przed 

sądem na podstawie której gmina ma zapłacić 52 100 zł.  

Pani Radna Beata Guz zauważyła, że w związku ze zdalnym nauczaniem zostały zaoszczędzone 

środki na dowozie dzieci do szkół. W związku z tym zapytała Pana Wójta czy dałoby się 

zorganizować dowóz dzieci z „Krzywia”. W odpowiedzi od Pana Wójta usłyszała, że Pan Wójt 

porozmawia jeszcze raz w tej sprawie z Prezesem PKSu. 

Pani Radna Beata Guz zapytała jeszcze o zmniejszenie środków na rozbudowę i renowację 

Pałacu oraz czy część terenu, która miała być przekazana gminie została już przez Księdza 

formalnie przekazana. W odpowiedzi od Pana Wójta Radosława Sałaty usłyszała, że 

zmniejszenie wynika z tego, że wszystko przeciągało się w czasie i została wynegocjowana 

niższa cena. Akt notarialny i umowa przedwstępna zostały już podpisane.  



Pani Przewodnicząca Danuta Kucio poprosiła o doprecyzowanie, na co zostaną przeznaczone 

środki w kwocie 30 000 zł, które są przenoszone na GOKiS na zakupy dla organizacji pożytku 

publicznego.  

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że są to środki zwrócone przez organizacje pożytku 

publicznego, które nie zrealizowały swoich zadań ze względu na pandemię. Organizacje te 

prosiły, aby środki pozostały w ich miejscowości i zostały wykorzystane na zakupy.  

Pan Radny Janusz Buhaj zwrócił się z zapytaniem do Pana Wójta Radosława Sałaty, czy umowę 

na instalację fotowoltaiczną dla Domu Kultury w Sitnie będzie podpisywała gmina. W 

odpowiedzi od Pana Wójta usłyszał, że tak, ponieważ umowę podpisuje właściciel. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „W dochodach jest tutaj wprowadzenie 

dofinansowania uzyskanego z rządowego funduszu inwestycji lokalnych w kwocie 1 109 720 

zł, czy to jest to co wtedy Pan Premier…?” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że są to te środki o których mówi Radny Kwaśny. 

Wpłynęły już na konto, nie wszystkie środki z tej puli zostaną wykorzystane w tym roku.  

 Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Czyli te pozostałe 720 000 zł będzie w przyszłym roku 

wykorzystane? Zmniejszono wpływ ze sprzedaży majątku o kwotę 514 720 zł. To co 

zamierzamy nie sprzedać?” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że została sprzedana tylko jedna posesja w Krasewie. 

Budynek w Starej Wsi miał zostać sprzedany na początku roku, ale do tej pory dzierżawca co 

miesiąc płaci dzierżawę, nie wychodzi z inicjatywą kupna. W Sitnie są 3 nieruchomości, które 

też nie zostały sprzedane. Podczas planowania budżetu środki musiały zostać ulokowane, 

nieruchomości raczej nie zostaną sprzedane, więc trzeba je teraz zdjąć.  

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Przebudowa drogi gminnej na ul. Jana Pawła II, co w 

zakresie tej przebudowy…” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że na ul. Jana Pawła II zostanie zrobione odwodnienie 

i zostanie utwardzona lewa strona.  

 Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „A tam dalej, wprowadzono plan dotacji 

inwestycyjnej dla powiatu radzyńskiego na przebudowę drogi w miejscowości Wola 

Chomejowa, tylko brak kwoty. Dział 700, wprowadzenie w plan wydatków na zadanie 

inwestycyjne „Budowa systemu monitoringu obiektów strategicznych” w kwocie 30 000 zł. Co 

będzie objęte tym systemem monitoringu?” 



Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że systemem monitoringu będą objęte stacje 

uzdatniania wody, oczyszczalnie, palce zabaw i inne miejsca użyteczności publicznej. Przy 

przebudowie drogi w Woli Chomejowej powinna być kwota 170 000 zł. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Wprowadzono w plan wydatków na zadanie 

inwestycyjne „Modernizacja budynku po Policji w miejscowości Borki” w kwocie 200 000 zł. 

Co za tą kwotę planujemy zrobić?” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że za tą kwotę planowane są wszystkie remonty, jakie 

należy wykonać, aby przenieść siedzibę GOPSu do tego budynku. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „I jeszcze jedno, w dziale 750, wprowadzono plan 

wydatków na zadanie inwestycyjne „Modernizacja budynku Urzędu Gminy” w kwocie 50 000 

zł. Co jest planowane za 50 000 zł?” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że za tą kwotę zostanie zrobione odwodnienie, zostaną 

poprawione kominy, jeśli będzie możliwość zostaną także zmodernizowane schody oraz 

zrobiony mały remont w środku.  

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „I to oświetlenie niepotrzebne zdjąć, bo rzeczywiście 

ono bardzo rzuca się w oczy a w sumie nie dużo pewnie by kosztowało, bo albo tą szybkę 

ewentualnie, a jak niepotrzebne to w ogóle zdemontować.” 

Po przeprowadzonym głosowaniu uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2020 

w obecności 13 Radnych 13 głosami ,,za” została przyjęta.  

11.2 intencyjnej w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na rzecz Powiatu Radzyńskiego na dofinansowanie remontu drogi 

powiatowej 1219L Wola Chomejowa- Brondzin na odcinku ok. 991 mb. 

Pan Radny Bogdan Sposób zwrócił się z zapytaniem do Pana Wójt Radosława Sałaty, czy jest 

szansa na remont drogi powiatowej w Krasewie. W odpowiedzi od Pana Wójta usłyszał, że 

Wójt rozmawiał o tej sprawie ze Starostą i Starosta w przyszłym roku chciałby tą drogę zrobić.  

Po przeprowadzonym głosowaniu uchwała intencyjnej w sprawie wyrażenia woli udzielenia 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Powiatu Radzyńskiego na 

dofinansowanie remontu drogi powiatowej 1219L Wola Chomejowa- Brondzin na odcinku ok. 

991 mb. w obecności 13 Radnych 13 głosami ,,za” została przyjęta.  

11.3 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Elektromobilności na terenie Gminy   Borki” 



Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zwróciła się z zapytaniem do Pana Michała Widomskiego, 

czy przy Pałacu w Woli Osowińskiej mają być dwa punkty ładowania oraz czy będą oddzielne 

punkty ładowania dla osób indywidualnych i zakładów pracy. 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że te dwie stacje, które są w jednym miejscu to 

pomyłka i zostało to już poprawione.  

Pan Michał Widomski powiedział, że Strategia Elektromobilności została przygotowana, 

ponieważ na ten cel zostały pozyskane środki, jest to realizacja krajowych założeń dotyczących 

elektromobilności. Na terenie gminy Borki zaplanowane są 4 punkty ładowania samochodów. 

Punkty te są umieszczone przy budynkach użyteczności publicznej, dzięki temu energia będzie 

mogła pochodzić z instalacji fotowoltaicznych. W przyszłości mają być do pozyskania dla 

samorządów środki na zakup elektrycznych samochodów. W Strategii są bardzo ogólne 

założenia, w przyszłości będzie je można uszczegółowić dopasowując do konkretnego 

dofinasowania. W przyszłości na elektromobilność mają być przeznaczone bardzo duże środki. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio powiedziała, że w Strategii jest napisane, że gmina Borki 

będzie stosowała zachęty do kupowania samochodów elektrycznych, jakie to mogą być 

zachęty? 

Pan Michał Widomski powiedział, że w miastach taką zachętą może być wyznaczenie miejsca 

parkingowego dla samochodów elektrycznych, może pojawić się także taki projekt z ZOZe jak 

jest teraz, że gmina będzie mogła rozdawać.  

Po przeprowadzonym głosowaniu uchwała w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju 

Elektromobilności na terenie Gminy   Borki” w obecności 13 Radnych 13 głosami ,,za” została 

przyjęta.  

11.4 w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej  

i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Borki 

Pan Wójt Radosław Sałata wyjaśnił, że do tej pory szkoły i instytucje kultury miały wspólną 

obsługę księgową, a w projekcie uchwały jest rozszerzenie o wspólną obsługę konserwatora.  

Po przeprowadzonym głosowaniu uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych zaliczanych do 

sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Borki w 

obecności 13 Radnych 13 głosami ,,za” została przyjęta.  



11.5 w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy w ramach pomocy de minimis 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio poprosiła Panią Mecenas Magdalenę Piskorską- 

Szczepaniuk o wyjaśnienie, z jakiego powodu uchwała jest ponownie przyjmowana.  

Pani Mecenas Magdalena Piskorska- Szczepaniuk wyjaśniła, że Regionalna Iza Obrachunkowa 

zakwestionowała ten punkt, który mówił, że z pomocy de minimis mogą skorzystać 

przedsiębiorcy posiadający siedzibę na terenie gminy Borki. Uchwała została poprawiona 

zgodnie z zaleceniami RIO, stąd ponowne procedowanie jej.  

Po przeprowadzonym głosowaniu uchwała w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy w ramach pomocy de 

minimis w obecności 13 Radnych 13 głosami ,,za” została przyjęta.  

DO PUNKTU 12 

Sprawy bieżące Rady Gminy Borki 

Pan Radny Adam Król zwrócił się z zapytaniem do Pana Wójta Radosława Sałaty, czy w 

rozmowach ze Starostwem był podejmowany temat drogi Wrzosów-Lichty oraz czy instalacja 

fotowoltaiczna na budynku OSP Wrzosów będzie montowana z obecnego projektu czy będzie 

jakiś inny projekt. W odpowiedzi od Pana Wójta usłyszał, że teraz temat drogi nie był 

poruszany a instalacja na budynku OSP będzie montowana z obecnego projektu.  

Pan Radny Stanisław Sokół poinformował Radnych oraz Sołtysów, że do połowy października 

odbędzie się objazdowa Komisja Rolna. Radny poinformował, także, że mieszkańcy Osowna 

zgłaszali konieczność wyrównania drogi polnej, która zaczyna się za Panem Kokorą. 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zgłosiła konieczność wyrównania dwóch dróg w Woli 

Osowińskiej w kierunku lasu kockiego oraz zapytała co w związku z dotacją dla OSP Wola 

Osowińska z funduszu sołeckiego na remont remizy OSP. Czy straż powinna zorganizować 

przetarg? 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że nie trzeba ogłaszać przetargu wystarczy zapytanie 

ofertowe. Pracownicy Urzędu Gminy pomogą w formalnościach. Jeśli chodzi o drogi, to 

Zastępca Wójta obiecał, że pracownicy będą się teraz zajmowali ich równaniem. 

Pani Sołtys Elżbieta Skarżycka zwróciła się z zapytaniem do Pana Wójta Radosława Sałaty, 

kiedy zostanie wyremontowana droga z Pasmug do drogi krajowej nr 19. W odpowiedzi od 

Pana Wójta usłyszała, że właśnie na ten cel zostały zabezpieczone środki i wkrótce rozpocznie 

się jej remont.  



Pan Radny Stanisław Sokół powiedział, że mieszkańcy Osowna zgłaszali konieczność zrobienia 

dodatkowego przejścia koło sklepu.  

Pan Radny Bogdan Sposób podziękował Panu Wójtowi za wręczenie mieszkańcom Krasewa 

książki o szkole w Krasewie przy obchodach 100-lecia szkoły oraz zgłosił, aby przy remontach 

dróg zostały uwzględnione główniejsze krzyżówki oraz aby robić zjazdy do posesji.  

Pani Sołtys Alina Kryjak powiedziała, że dla poprawy bezpieczeństwa w Woli Osowińskiej 

należy zamontować lustra drogowe. Jedno lustro na drodze powiatowej na tzw. „Pazgórku” a 

drugie na drogach gminnych przy skrzyżowaniu ulicy Parkowej, Wąskiej oraz drogi 

prowadzącej do cmentarza. W tamtej okolicy należałoby również zamontować próg 

zwalniający.  

Pani Radna Beata Guz powiedziała, że dobrym miejscem na zamontowanie progu 

zwalniającego jest odcinek drogi między Panem Paryskiem a Panem Budzyńskim.  

Pan Wójt Radosław Sałata poinformował, że jeśli prędkość jest tam przekracza notorycznie, 

to można to zgłosić za pomocą strony internetowej Policji, wtedy Policja ma obowiązek dwa 

razy skontrolować wskazane miejsce.  

Pani Radna Beata Guz zgłosiła konieczność obcięcia gałęzi koło hurtowni na drodze, która 

prowadzi do szkoły w Woli Osowińskiej, ponieważ ograniczają one widoczność oraz rysują 

samochody.  

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Jeśli chodzi o bezpieczeństwo to już wcześniej 

mówiłem odnośnie przejścia ulicy Nadrzecznej i Parkowej, tam akacja albo inne zakrzaczenia 

to praktycznie w niektórych miejscach na pół chodnika wchodzą. To jakby można było tu 

powycinać. Jeszcze bym prosił o komentarz Pana Wójta na temat rankingu, który się pokazał 

w radzyninfo. Tak zatytułowany „Bogactwo w przededniu kryzysu za rok 2019”, akurat Pan, 

który to projektował pytał się jak zamożność naszej gminy, bo według tego rankingu wychodzi, 

że jesteśmy na szarym końcu. Czy Pan miał okazje widzieć…? Tak dla ciekawości, na 736 

miejscu Komarówka Podlaska, a my na 1414 miejscu, gdzie w gminach wiejskich 

klasyfikowanych jest 1537. Czyli praktycznie do szarego końca brakuje nam w skali Polski ze 

130 miejsc.” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że nie widział tego rankingu oraz zapytał Pana Radnego 

co było brane pod uwagę przy ustalaniu tego rankingu. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Tutaj prosiłbym o komentarz, bo tutaj widzę, że dość 

skąpo jest opisane. Np. co tu było brane pod uwagę, dochody gminy, plus otrzymane 



subwencje podzielone na liczbę mieszkańców. Czyli o tym co Pan mówił, z tego wychodzi… bez 

dotacji z Unii Europejskiej.” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że na to wpływ mają ulgi dawane mieszkańcom. Nie da 

się zrobić tak, żeby dawać ulgi mieszkańcom i być bogatą gminą. 

Pan Radny Tomasz Kwaśny powiedział: „Nasze ulgi w stosunku do subwencji to są małe. Bo 

mi się wydaje, że gmina powinna zabiegać o subwencję oświatową, gdzie jest ona na…” 

Pan Wójt Radosław Sałata powiedział, że subwencję są liczone według wzoru, który jest 

zawiły.  

Pan Radny Adam Król zapytał, czy została złożona reklamacja drogi we Wrzosowie w dwóch 

miejscach. W odpowiedzi od Pana Pawła Komonia usłyszał, że zostało to zgłoszone. 

DO PUNKTU 13 

Interpelacje i zapytania Radnych 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zapytała czy ktoś chciałby złożyć interpelacje lub 

zapytanie. 

Nikt się nie zgłosił. 

DO PUNKTU 14 

Wnioski stałych Komisji Rady, Radnych i Wójta 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zapytała czy ktoś chciałby złożyć wniosek. 

Nikt się nie zgłosił. 

DO PUNKTU 15 

Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy 

Po przeprowadzonym głosowaniu protokół z XXIX sesji Rady Gminy Borki w obecności 13 

Radnych 13 głosami ,,za” został przyjęty.  

DO PUNKTU 16 

Zakończenie posiedzenia 

Pani Przewodnicząca Danuta Kucio zamknęła obrady XXX Sesji Rady Gminy Borki.  

 

 

Protokolant  

Katarzyna Bober 

 


